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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kulturnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

BEVIS OM ANSLAGSDAG
Kulturnämnden
Justeringen har tillkännagivits genom anslag

Sammanträdesdatum 2021-03-23
Anslaget sätts upp 2021-03-31
Anslaget tas ned 2021-04-22

Sista dag för laglighetsprövning är dagen innan anslagets nedtagande.

Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus

Underskrift
                                                                           ……………………………………………..
                                                                           Johanna Balic

Utdragsbestyrkande
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INNEHÅLLSFÖRTECKNING
§17 Anmälan av extra ärende
§18 Information om Länsmuseets verksamhet
§19 Information om reviderad detaljplan för Ryssbergen
§20 Information om skötselplan för Ryssbergens naturreservat
§21 Information om detaljplan för Östra Gräsvägen
§22 Utveckling och ombyggnation av Dieselverkstaden –  samt ingående av 

nytt hyresavtal
§23 Ansökan om projektstöd från Fisksätra Museum, Röster i 28 hus 

(arbetstitel)
§24 Revidering av specifika auktorisationsvillkor för kundval kulturskola
§25 Lägesrapport Boo Folkets Hus 2021
§26 Detaljplan för Fasanvägen, Sicklaön 238:1 m.fl., på Sicklaön
§27 Remiss – Folkbildningsstrategi för Stockholmsregionen
§28 Återinförande av förseningsavgifter på folkbibliotek
§29 Delegationsbeslut
§30 Anmälningar
§31 Övriga frågor
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§ 17

Anmälan av extra ärende

Ärendet
Lamin Jatta Modigh (NL) och Lovisa Emanuelsson (S) anmälde två övriga frågor.

Paragrafen är justerad
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§ 18

Information om Länsmuseets verksamhet

Beslut
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet.

Ärendet
Annelie Kurttila, museichef på Stockholms läns museum, informerar om museets 
verksamhet samt om Länskällan, en digital plattform för att  förmedla kunskap om länets 
kulturarv och kulturhistoria genom arkivhandlingar, bilder, filmer och ljudupptagningar. 
Målgrupp är barn och unga.

Beslutsgång
Kulturnämnden noterade informationen till protokollet.

Paragrafen är justerad
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§ 19                KUN 2021/10

Information om reviderad detaljplan för Ryssbergen 

Beslut 
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Susanne Broman Kjulsten informerar om reviderad detaljplan för Ryssbergen.

Beslutsgång
Kulturnämnden noterade informationen till protokollet.
 

Paragrafen är justerad
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§ 20

Information om skötselplan för Ryssbergens 
naturreservat

Beslut
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet.

Ärendet
Susanne Broman Kjulsten informerade om skötselplan för Ryssbergens naturreservat.

Beslutsgång
Kulturnämnden noterade informationen till protokollet.
 

Paragrafen är justerad
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§ 21                KUN 2019/83

Information om detaljplan för Östra Gräsvägen 

Beslut 
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Susanne Broman Kjulsten informerar om detaljplan för Östra Gräsvägen.

Beslutsgång
Kulturnämnden noterade informationen till protokollet.
 

Paragrafen är justerad
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§ 22                KUN 2020/23

Utveckling och ombyggnation av Dieselverkstaden –  
samt ingående av nytt hyresavtal 

Beslut 
Kulturnämnden godtar utökad hyra för Dieselverkstaden på 2,5 miljoner kronor per år, vilket 
innebär en årlig hyra om totalt 13,3 miljoner kronor.

Sammanfattning av ärendet 
I juni 2017 fattade kulturnämnden ett inriktningsbeslut gällande utvecklingen av 
Dieselverkstadens lokaler för att möta behovet av utökade och anpassade lokaler. I beslutet 
gav kulturnämnden kultur- och fritidsdirektören i uppdrag att arbeta för ett mer effektivt 
lokalutnyttjande, samt samordnande lösningar i syfte att minska behovet av tillkommande 
ytor. Detta arbete har genomförts i samarbete mellan verksamheterna, enheten för 
fastighetsförvaltning och fastighetsägaren. Resultatet innebär bland annat att vissa allmänna 
ytor återlämnas till fastighetsägaren, vilket ger minskade driftkostnader om 350 000 kronor 
per år. På sikt kan även fler allmänna ytor komma att övergå till fastighetsägaren. 
Utvecklingen innebär vidare att bibliotekets publika ytor utökas med flera rum för exempelvis 
studier och läsning. Dessutom skapas nya personal- och kontorsytor för ökad effektivitet inom 
biblioteksverksamheten. I kulturhuset skapas en ny danssal, ny musikstudio, och Arenan 
flyttas till en ny större lokal för kreativt skapande och publik verksamhet. Lokalen anpassas 
för att kunna möta efterfrågan från personer med funktionsvariationer. Den öppna delen på 
plan 3, glasas in för att hindra störande ljud som stör verksamheterna på det nedre planet. 
Konstförrådet flyttas till en större lokal i angränsande byggnad, och får en bättre anpassning.

Enheten för fastighetsförvaltning tecknar ett nytt 10-årigt hyresavtal med Atrium Ljungberg 
gällande totalt 4 049 kvadratmeter för kulturhus och bibliotek. Utöver det tecknas ett femårigt 
avtal för Arenan som flyttas till ny lokal om 303 kvadratmeter, och ett avtal gällande 
konstförrådet om cirka 40 kvadratmeter. Sammantaget innebär det en ny hyra för 
kulturnämnden om totalt 13,3 miljoner kronor per år, vilket är en ökning med 2,5 miljoner 
kronor. Kulturnämndens budgetram behöver utökas med 2,5 miljoner kronor. Detta beslut 
fattas i kommunfullmäktige i kommande mål- och budgetärende.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Dieselverkstaden nytt hyresavtal coh omarbetade lokaler
Bilaga 1 Ritningar Diesel Nacka HGytor1-5
Bilaga 2 Ritningar Diesel Nacka HGytor Arenan
Bilaga 3 Ritningar Diesel  Konstförråd HK60
 

Beslutsgång
Kulturnämnden beslutade i enlighet med förslaget från kultur- och fritidsenheten.
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Protokollsanteckning
Ylva Jans lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna.
"Jag vill rikta uppmärksamhet till tjänsteskrivelsens formulering gällande 
verksamhetsinriktningen för bibliotekets publika ytor. Man skriver att utvecklingen av att 
vissa allmänna ytor återlämnas till fastighetsägaren får som följd att bibliotekets publika ytor 
utökas med flera rum, t.ex. rum för studier och läsning.
Det är glädjande att rum för studier och läsning tydligt inplaneras bland de publika ytor som 
biblioteket i Dieselverkstaden väntas öka med. I dagsläget är det något som behöver 
förstärkas.
 Det är oerhört viktigt att rum för studier och läsning får en prioriterad plats i planeringen av 
de (nya?) lokalerna inte minst med tanke på den stora framtida förväntade ökningen av barn 
och unga i Nacka och specifikt på Sicklaön. Bibliotekens betydelse för civilsamhället i stort 
kan inte nog understrykas och när det gäller den unga befolkningen som ska ut i arbetsliv är 
trevliga och ändamålsenliga studieplatser av intresse.
Alla ungdomar har inte goda och avskilda studieplatser i hemmet.  Många särskilt de som 
fortfarande bor tillsammans med sin familj, får ibland inte den studiero de behöver. 
Trångboddhet kan vara en av orsakerna. Eventuellt påverkar även familjens, föräldrarnas, 
inställning till studier och utbildning, barnets eller ungdomens möjligheter till ostörd 
studiemiljö på hemmaplan.
Bibliotekets miljö bidrar med en god atmosfär vilket kan verka inspirerande för 
kunskapsinhämtning. Bibliotekarien lotsar besökaren till rätt källa i det stora utbudet av 
material. För många invånare, även uppväxande tonåringar, är biblioteket en oas i ett stressat 
samhälle.
Kristdemokraterna förordar att särskild omsorg läggs på planeringen av ändamålsenliga, lugna 
och estetiskt tilltalande studierum och läsesalar i Dieselverkstadens utökade biblioteks- och 
kulturlokaler. Att behovet av studierum och läsesalar får prioritet i planeringen av 
ombyggnaden och utvecklingen av Dieselverkstaden."

Paragrafen är justerad
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§ 23                KUN 2021/23

Ansökan om projektstöd från Fisksätra Museum, Röster i 
28 hus (arbetstitel) 

Beslut 
Kulturnämnden beslutar att inkommen ansökan om projektstöd handläggs i samband med 
övriga ansökningar om stora projektstödet efter 1 april 2021.

Sammanfattning av ärendet 
Föreningen Fisksätra museum har inkommit med en ansökan om projektstöd på 200 000 kr 
för ett projekt med syfte att dokumentera effekter av coronapandemin i Fisksätra. Föreningen 
kan enligt riktlinjerna för kulturstöd inte söka stora projektstödet då de beviljats 
verksamhetsstöd. Då utrymme saknas att bevilja bidrag utöver budgeten för kulturstöd, 
föreslås att ansökan handläggs om budgetutrymme finns när övriga ansökningar om stora 
projektstödet handlagts och medel reserverats i budget för kommande ansökningar av lilla 
projektstödet.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Ansökan om projektbidrag från Fisksätra Museum
Projektansökan - Röster i 28 hus, Fisksätra Museum
Riktlinjer för kulturstöd
 

Beslutsgång
Kulturnämnden beslutade i enlighet med förslaget från kultur- och fritidsenheten.

Protokollsanteckning
Åsa Marnell lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.
"Miljöpartiet de gröna tycker att ansökan bör beredas och få medel omgående. Det är ett 
angeläget projekt där det ska undersökas vad en pandemi gör med ett lokalsamhälle. Nu finns 
chansen för Nacka kommun att dokumentera en del av hur vi påverkats under det senaste året. 
Det som sker nu är historia i framtiden. Det som händer nu är helt enkelt en del av vårt 
gemensamma kulturarv. Därför är det betydelsefullt att kommunen dokumenterar och 
arkiverar för framtidens forskare. Låt därför Fisksätra museum få sin ansökan beviljad 
omgående!"
 
Lamin Jatta Modigh lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.
"Hanteringen av detta ärende visar tyvärr på hur oflexibla de nuvarande riktlinjerna för 
kulturstöd är. Den projektidé som Fisksätra museum har presenterat är högst relevant och 
berör viktiga ämnen, inte bara för Fisksätra eller ens Nacka, utan hela Sverige. Ibland måste 
man se utanför ramarna och kunna ta extraordinära beslut för att möjliggöra den sorts 
verksamhet som verkligen ger mervärde för kulturen."
 
Jan Salomonsson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.
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"Vänsterpartiet vill betona vikten av att Fisksätra museum får svar på sin ansökan så snabbt 
som möjligt. Det är samtidigt naturligtvis en rimlig avvägning att snabbt besked inte går före 
möjligheten att få medel tillsatta. Projektet i sig ser ut att ha ett potentiellt långsiktigt värde 
som dokument av livet i kommunen under den här tiden, och Vänsterpartiet välkomnar därför 
att enheten ser över alla möjligheter att tilldela det stöd."

Paragrafen är justerad
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§ 24                KUN 2021/24

Revidering av specifika auktorisationsvillkor för kundval 
kulturskola 

Beslut 
Kulturnämnden beslutar att anta reviderade specifika auktorisationsvillkor för kundval 
kulturskola, enligt bilaga till tjänsteskrivelse daterad den 9 mars 2021.

Kulturnämnden beslutar att de specifika auktorisationsvillkoren ska träda i kraft från och med 
den 1 juni 2021.

Kulturnämnden beslutar att det specifika auktorisationsvillkoret om max tre checkar per 
person, ska träda i kraft med omedelbar verkan gällande ansökningar om plats till 
höstterminen. Kulturnämnden beslutar om omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
I Mål och Budget 2021-2023 beslutade kommunfullmäktige om en besparing för 
kulturnämnden på 2 miljoner kronor (KFKS 2020/40). Besparingen innefattade en ny 
begränsning av max antal checkar/elevplatser per elev inom kundval kulturskola. 
Kulturnämnden beslutade i internbudgeten 2021 att möta besparingskravet genom att minska 
antalet checkar/elevplatser per elev från max fyra till tre, med start från och med höstterminen 
2021. Beslutet innebär att de specifika auktorisationsvillkoren för kundval kulturskola måste 
revideras. I samband med denna revidering föreslås även en del redaktionella förändringar, 
samt förtydliganden av betalningsvillkor gällande terminsavgifter, utbetalning av ersättning 
till anordnarna, samt nya villkor för svar vid ansökan om plats. De reviderade specifika 
auktorisationsvillkoren föreslås träda i kraft från och med den 1 juni 2021. 
Auktorisationsvillkoret om max tre checkar/elevplatser per elev, föreslås träda i kraft med 
omedelbar verkan gällande ansökningar om plats till höstterminen.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Revidering av specifika auktorisationsvillkor för kundval kulturskola
Förslag till reviderade Specifika auktorisationsvillkor kundval kulturskola 210301
 

Yrkanden
Lovisa Emanuelsson (S) yrkade bifall till utsänt förslag med nedanstående ändringar:
Att Antalet checkar bestäms till max 4 per person.  
Att Om en elev slutar mitt i terminen så betalas check och avgift ändå för kvarvarande tid på 
terminen. 
Att avgift och check sätts ned för elev som erhåller plats under pågående termin i proportion 
till kvarvarande undervisningstillfällen. 
Att Den auktoriserade verksamheten inte ska konkurrera genom att tillämpa mindre 
förmånliga anställningsvillkor för personalen än som är vedertaget i kollektivavtal för 
branschen. 
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Att betalning av terminsavgiften för ämnesundervisning i musik medger även en plats i 
orkester/band/kör per elev utan ytterligare avgift. Kulturskolan erhåller således check även för 
deltagande i orkester/band/kör för varje elev som löst ämnesundervisning. 
Att återkoppling till anmälda elever sker senast 10 dagar efter anmälan under pågående 
skoltermin. Senast 10 dagar efter skolans terminsstart. 
 
Richard Wendt (M) yrkade bifall till förslaget från kultur- och fritidsenheten och avslag på 
Lovisa Emanuelssons (S) yrkande.

Beslutsgång
Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att kulturnämnden har bifallit förslaget 
från kultur- och fritidsenheten.

Protokollsanteckning
Åsa Marnell lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.
"Miljöpartiet förstår att det är nödvändigt att sänka kostnaderna när budgetramen har sänkts 
och att det då krävs ett konsekvensbeslut att ändra auktorisationsvillkor för kundval 
kulturskola. Å andra sidan, hade MP varit i majoritet, hade vi inte gjort denna neddragning på 
kommunens kulturbudget. I vårt budgetförslag för 2021 har vi istället ökat kulturbudgeten 
jämfört med Alliansens."
 
Lamin Jatta Modigh lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan.
"Nackalistan är sedan tidigare mycket kritisk till förslaget att minska kulturchecken. Vi har 
som mål att alla skolelever och -ungdomar från förskolan och uppåt ska ges tillfälle 
till professionella scenkonstföreställningar inom teater, musik, dans, cirkus med mera samt att 
få vara medskapande i en professionell kulturaktivitet. Dessa delar är ytterst viktiga för våra 
skolbarn och -ungdomar. Alla vi behöver från tidig ålder dessa möjligheter att berika våra liv 
och få förståelse för människolivets rikedom och komplexitet."
 
Lovisa Emanuelsson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna.
"Moderaternas nedskärning på kulturskolorna är en dubbelstöt mot både elever och personal. 
Detta är en synnerligen dålig kulturpolitik både på lång och kort sikt. På lång sikt 
eftersom grogrunden för det svenska musikundret och för utvecklingen av en kreativ och 
sammanhållande kulturnäring monteras ned. På kort sikt är det oerhört dålig tajming. Efter ett 
år av coronarestriktioner och nedstängning av så gott som hela kulturnäringen så behöver 
kulturarbetare, som många gånger arbetar på kulturskolorna, alla arbetstillfällen som behövs.  
Socialdemokraterna vill istället att alla Nackas barn och unga ska ges tillgång till ett rikt 
kulturutbud och till en bra utbildning inom det kulturella området. Det förutsätter att vi ger 
kulturskolorna de bästa förutsättningarna att med goda anställningsvillkor rekrytera de bästa 
lärarna. 
Den auktoriserade verksamheten inte ska konkurrera genom att tillämpa mindre förmånliga 
anställningsvillkor för personalen än som är vedertaget i kollektivavtal för 
branschen. Moderaternas politiska inriktning tycks snarare vara att kulturskolorna ska hållas 
hårt och deras anställda ska ha så osäkra anställningsvillkor som möjligt vilket leder till en 
bransch med livstids provanställningar."
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Jan Salomonsson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.
"Vänsterpartiet anser att ett villkor för auktorisering ska vara att aktörers anställning av lärare 
och medarbetare ska regleras genom kollektivavtal. Vi bifaller därför Socialdemokraternas 
ändringsyrkande."

Paragrafen är justerad
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§ 25                KUN 2021/27

Lägesrapport Boo Folkets Hus 2021 

Beslut 
1.      Kulturnämnden noterar informationen till protokollet.
2.      Kulturnämnden beslutar att fastställa taxor i Boo Folkets Hus enligt bilaga 2 till 
tjänsteskrivelse daterad den 2 mars 2021.
3.      Kulturnämnden beslutar att taxorna ska träda i kraft dem 1 april 2021.

Sammanfattning av ärendet 
Kulturnämnden har avtal med Boo Folkets Hus förening gällande lokalupplåtelse per timme 
för kulturverksamhet, enligt taxor som beslutas av kulturnämnden. I oktober brann Boo 
Folkets Hus ned. I december fattade nämnden beslut om att föreningen skulle inkomma med 
en lägesrapport gällande förutsättningarna för fortsatt avtal. Boo Folkets Hus förening har 
tecknat hyresavtal med Ormingehus i centrala Orminge, gällande lokaler om totalt 600 kvm 
fram till den 15 oktober 2021. Avtalet inkluderar även en option på förlängning fram till 
inflyttningen i det nya permanenta Boo Folkets Hus, vilket beräknas bli klart våren 2022. 
Ersättningslokalerna har anpassats för bland annat dans, musik, teater, bild och form samt 
café. Ovan innebär att besökskapaciteten i stort sett är densamma som tidigare, med undantag 
för evenemang med över hundra personer, vilket inte går att genomföra. Boo Folkets hus 
förening har skickat in ett förslag till taxor utifrån de nya förutsättningarna, vilket innebär 
höjningar av taxorna i teaterlokalen och två musikstudios. Mot bakgrund av ovan är 
bedömningen att föreningen kan leva upp till sina åtaganden enligt nämndens avtal. Boo 
Folkets Hus förening har även inkommit med en ansökan om bygglov till Nacka kommun, 
gällande återuppbyggnaden av det nya huset. Om byggprocessen löper enligt tidplan kan 
inflyttning i det nya huset ske under våren 2022. Det innebär att nämndens avtal, som löper ut 
den 1 januari 2022, kan omförhandlas utifrån förutsättningarna i det nya huset. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Lägesrapport gällande Boo Folkets Hus 2021
bilaga 1 Lokalupplåtelseavtal mellan Nacka kommun och Boo Folkets Hus Förening
Bilaga 2 förslag till taxor i Boo Folkets Hus 2021
 

Beslutsgång
Kulturnämnden beslutade i enlighet med förslaget från kultur- och fritidsenheten.
 

Paragrafen är justerad

16 (23)



23 mars 2021

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kulturnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 26                KUN 2021/26

Detaljplan för Fasanvägen, Sicklaön 238:1 m.fl., på 
Sicklaön 

Beslut 
Kulturnämnden antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 5 
mars 2021.

Beslutet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Kulturnämnden har fått möjlighet att lämna synpunkter över detaljplan för Fasanvägen, 
Sicklaön 238:1 på Sicklön, Nacka kommun.

Utveckling av områden i närheten av Ektorp centrum är positiv då området då det ger 
förutsättningar nya flerbostadshus i centralt belägna delar av Nacka.

Intentionen i planbeskrivningen är att nybyggnationens karaktär ska ta hänsyn till såväl 
volym, gestaltning, fasadmaterial och detaljutförande i befintlig bebyggelsen och därmed ta 
särskild hänsyn till de kulturvärden som finns på platsen. Fortsatt information om gestaltning 
av området är önskvärt.

Vikten av säkra gång- och cykelvägar för att barn och ungdomar ska kunna förflytta sig säkert 
i området och sammankopplingar till andra cykelleder i Nacka poängteras.

Handlingar i ärendet 
Tjn Yttrande över detaljplan för Fasanvägen
Yttrande över detaljplan för Fasanvägen
Planbeskrivning Fasanvägen
 

Yrkanden
Lovisa Emanuelsson (S) yrkade att lägga till följande text i nämndens yttrande: 
"Nämnden vill även poängtera vikten av att ta hänsyn till offentlig konst och gestaltning i 
stadsutvecklingen samt platsens naturvärde och befintlig natur. 
Det är även önskvärt att utreda hur tillgång till lokal kultur så som bibliotek och offentliga 
samlingsytor ser ut och utreda för vilken kapacitet som behövs när området förtätas."
 
Richard Wendt (M) yrkade bifall till förslaget från kultur- och fritidsenheten.

Beslutsgång
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kulturnämnden har beslutat i enlighet 
med förslaget från kultur- och fritidsenheten.
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Protokollsanteckning
Åsa Marnell lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet.
"Jag saknar en hänvisning och tydligare koppling till kommunens kulturmiljöprogram i 
yttrandet från kulturnämnden. Varför inte använda samma skrivning som finns i 
tjänsteskrivelsen under rubriken ”Enhetens analys och bedömning”, istället för att använda 
den sammanfattande texten med en mildare formulering. Jag tycker att det ska stå /.../ 
nybyggnaden ska harmoniera med och ta särskild hänsyn till såväl volym, gestaltning och 
fasadmaterial och detaljutförande i befintlig bebyggelse som är utpekat i 
kulturmiljöprogrammet.
 
Nybyggnationen ligger inom området som är utpekat som ett lokalt intresse för 
kulturmiljövården. Det ligger i en ekbacke som bedöms ha påtagligt naturvärde. Förtätning 
bör placeras utanför sammanhållna bostadskvarter och utformas med respekt för befintlig 
natur. Jag tycker att kulturnämnden i sitt yttrande också bör ha med detta perspektiv likväl 
som att vi har med en text om gång- och cykelvägar.
 
Även fast det inte planeras för offentlig konst i den här detaljplanen vill vi ändå göra följande 
medskick i det fortsatta arbetet med detaljplanen: Offentlig konst kan spela en viktig roll i 
stadsutvecklingen och för att lyfta områden. Miljöpartiet vill ha mer konst i lokalsamhället, 
lyfta fram lokala konstnärer och ge medborgarna stort inflytande över vilken typ av konst som 
väljs. Vi vill att en procent vid ny-, om- och tillbyggnader ska gå till att förse offentliga 
utrymmen med konst eller konstnärlig gestaltning."
 
Lovisa Emanuelsson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna.
"Socialdemokraterna har tidigare sett att det finns ett behov av kulturlokaler och en 
infrastruktur för kultur i närområdet så som kulturcentrum/kulturcafé / bibliotek i närliggande 
centrum. Nu när området förtätas ökar behovet ytligare för en lokal samlingsplats för att 
konsumera och producera kultur i alla åldrar."
 

Paragrafen är justerad
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§ 27                KUN 2021/33

Remiss – Folkbildningsstrategi för Stockholmsregionen 

Beslut 
Kulturnämnden beslutar att överlämna synpunkter enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad 
den 17 mars 2021 till kommunstyrelsen.

Sammanfattning av ärendet 
Som en del i förverkligandet av den regionala utvecklingsplanen för Stockholm (RUFS 2050) 
har Region Stockholms kulturnämnd tagit fram en remissversion av en folkbildningsstrategi 
med syfte att ge en riktning för det övergripande arbetet med folkbildningsfrågor för 
Stockholmsregionen.

Kulturnämnden ställer sig positiv till folkbildningsstrategin andra punkt avseende att bredda 
intresset för, och öka delaktigheten i, kulturlivet samt det egna skapandet då enheten anser att 
den bidrar till den övergripande målsättningen om en god livsmiljö för regionens invånare.

I den föreslagna dialogmodellen på lokal och regional nivå föreslår enheten att inte skapa 
ytterligare mötestillfällen och bredda formuleringen så att även andra berörda nämnder kan 
vara en del av arbetet.

Handlingar i ärendet 
Remissversion Folkbildningsstrategi för Stockholmsregionen (1)
 

Beslutsgång
Kulturnämnden beslutade i enlighet med förslaget från kultur- och fritidsenheten.
 

Paragrafen är justerad
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§ 28                KUN 2020/51

Återinförande av förseningsavgifter på folkbibliotek 

Beslut 
Kulturnämnden återinför förseningsavgifter på Nackas folkbibliotek fr o m 12 april 2021.

Sammanfattning av ärendet 
Nackas bibliotek har skapat rutiner för att minimera smittspridningen i bibliotekslokalerna 
och kunna bedriva verksamheten så smittsäkert som möjligt.

Under de gångna månaderna har Nackas bibliotek skapat rutiner för att kunna ge service till 
låntagare som tillhör någon av riskgrupperna dels genom att utöka Boken kommer (köra hem 
böcker) och dels genom att möta upp utanför biblioteket och lämna över/ta emot böcker. 

Ett ökat problem hos samtliga sex bibliotek i kommunen är att många tyvärr håller sina 
böcker alltför länge eftersom det i nuläget inte får några konsekvenser i form av böter. Det är 
både ett övergripande problem och ett stort problem för de som studerar och som får vänta 
alltför länge på sin kurslitteratur. Biblioteken ska vara generösa med att förlänga lånetiden vid 
behov samt ta bort förseningsavgifter om låntagaren varit eller är sjuk.

Handlingar i ärendet 
Återinförande av förseningsavgifter på folkbibliotek
 

Beslutsgång
Kulturnämnden beslutade i enlighet med förslaget från kultur- och fritidsenheten.
 

Paragrafen är justerad
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§ 29                KUN 2021/3

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kulturnämnden noterar handlingarna till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
- Ordförandebeslut e-lån på folkbiblioteken, KUN 2020/123, 2021-03-15
- Folkbibliotekens rörliga ersättning 2021, KUN 2020/123, 2021-02-22
- Ordförandebeslut gällande yttrande över ansökan om bygglov för att återuppföra Boo 
Folkets Hus, KUN 2021/19, 2021-02-17
- Ansökan om Lilla projektstödet 2021, Boo Trädgård ekonomiska förening, KUN 2021 /22, 
2021-02-23
- Delegationsbeslut lilla projektstödet 2021, Boo Kapells Vänner, KUN 2021/32, 2021-03-10
- Beslut om lilla projektstödet, PRO Älta, KUN 2021/30, 2021-03-10
- Delegationsbeslut ansökan om lilla projektstödet, föreningen Renqvists Verkstad, KUN 
2021/31, 2021-03-15

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse KUN delegationsbeslut 21-03-23
Delegationsbeslut KUN 21-03-23
 

Beslutsgång

Kulturnämnden noterade handlingarna till protokollet.

Paragrafen är justerad
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§ 30                KUN 2021/4

Anmälningar 

Beslut 
Kulturnämnden noterar informationen till protokollet och överlämnar politikerinitiativet till 
kultur- och fritidsenheten för beredning.

Sammanfattning av ärendet 
- Skrivelse från Teater Fredag
- Politikerinitiativ från Lamin Jatta Modigh (NL), ”Undersök möjligheten att bygga en 
utomhusscen i Tollare”

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse anmälningar KUN 21-03-23
Anmälningar KUN 21-03-23
 

Beslutsgång
Kulturnämnden noterade informationen till protokollet och överlämnade politikerinitiativet 
till kultur- och fritidsenheten för beredning.

Paragrafen är justerad
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§ 31

Övriga frågor

Ärendet
Lovisa Emanuelsson (S) anmälde övrig fråga gällande den nya kulturlokalen i Älta centrum , 
för att få information om hur processen går och för att kunna lämna medskick.
 
Lamin Jatta Modigh (NL) frågar om det vid nästkommande sammanträde kan finnas med en 
informationspunkt där beslutande politiker får veta mer om status och process framåt för Älta 
kulturkvarter, inklusive information om lokalprogram.
 
Anders Mebius och Cortina Lange informerar att processen rörande Älta kultur- och 
fritidskvarter fortskrider enligt plan. Det pågår givande samtal mellan kommunen och 
fastighetsägaren i syfte att skapa ändamålsenliga lokaler med utgångspunkt från politiskt 
fattade beslut, t ex rörande yta. Medarbetare vid kultur- och fritidsenheten har kontinuerlig 
dialog med berörda anordnare, dvs fritidsgård, bibliotek och Älta kulturknut.

Paragrafen är justerad
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